
Rik Wijnands werd van combinatiefunctionaris buurtsportcoach en uiteindelijk 
sportconsulent

“EEN KANT DIE IK VAN MEZELF 
NOG NIET HAD ONTDEKT”

(GALA) en brede SPUK-regeling – dan zijn dat voor ons als Sportservice en het 

team positieve ontwikkelingen. Er wordt meer gekeken naar hoe we binnen de 

gemeente op aspecten kunnen gaan samenwerken. In het verleden stonden we 

dicht bij de mensen in de wijk. Nu kijken we meer naar hoe we de omgeving – 

de verenigingen, de commerciële partijen – in zijn kracht kunnen zetten en die 

aan elkaar te verbinden. Ook om raadsleden en beleidsmedewerkers te over-

tuigen en te laten zien dat sport en bewegen een bijdrage levert voor mensen 

die eenzaam zijn, in armoede leven of te maken krijgen met dementie. We zien 

graag meer integraliteit ontstaan tussen de diverse beleidsterreinen. Dat geeft 

een sterkere binding met de rest van de gemeente en het levert meer resultaat 

op voor de inwoner. Je gunt elke inwoner een lang en gezond leven.”

Nieuw beleid
De transitie heeft tijd nodig. “Dat we anders zijn gaan werken – van aanvan-

kelijk echt in het veld aanwezig zijn naar meer netwerken – staat nog best wel 

in de kinderschoenen”, vervolgt Rik. “Er komt volgend jaar een nieuw sport en 

beweegbeleid, naar aanleiding van Gala, waarin nieuwe kaders worden aan-

gegeven. We hebben goed gekeken naar wat hier nodig is voor de inwoner. En 

kijken ook naar de mensen die we nog niet hebben bereikt. Op een datagedre-

ven manier willen we meer maatwerk bieden per wijk. Nu acteren we meer op 

topics en doelgroepen, dan dat we wijkgericht bezig zijn. We waren voorheen 

veelal gericht op het jonge kind, maar voor bijvoorbeeld volwassenen deden we 

weinig. ‘Die redden zich wel’, was de gedachte. Maar een aantal van hen komt 

niet in beweging. Collega’s van Sportservice zijn enige tijd geleden in gesprek 
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“We vervulden destijds een dubbelrol, gaven nog gymles én gingen de buurt 

in, naar de veldjes toe, waar we activiteiten organiseerden voor onder andere 

kinderen en ouderen. Inmiddels zit ik in een andere rol. Die kans kwam voorbij. 

Wij zijn een uitvoerend cluster en er moest iemand bij die op inhoud sturing zou 

gaan geven. Dat werd de functie van Sportconsulent en dat zag ik als een uitda-

ging voor mezelf. Als het niet zou bevallen, kon ik terug naar de ‘praktijkkant’.”

“De functie was voor hier nieuw. Ik heb met onze manager alles doorgesproken 

en er vervolgens een weg in gevonden. Ik ben officieel niet de teamleider, maar 

zo zien de collega’s me wel. Het is een kant die ik van mezelf nog niet had 

ontdekt. Vanuit de inhoud mag ik richting geven en coachen. In die hoedanig-

heid is het me bevallen. Inmiddels is daar deels de taak van sport- en preven-

tiecoördinator bijgekomen. Met name om de lijn met beleid en alle akkoorden 

te waarborgen.”

Samenwerken
Roermond is een gemeente met 60.000 inwoners. “Als ik kijk naar wat op 

landelijk niveau gebeurt, met de akkoorden – Gezond en Actief Leven Akkoord 
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gegaan met de afdeling sociale zaken van de gemeente. Daaruit is de pilot 

Vooruit ontstaan, vanuit thema’s als ‘omgaan met stress’, ‘beter leren slapen’, 

‘werken aan gezondheid’, mensen die achterstand hebben op de participatie-

ladder meer laten bewegen, eenzame mensen meer buiten laten komen. De 

resultaten daarvan zijn veelbelovend.” 

Daardoor is een groep mensen in beeld gekomen, die dat nog niet was. “De 

medewerkers van Sociale Zaken gaan in gesprek en deze mensen worden ver-

volgens begeleid, door bijvoorbeeld externe partners die sportlessen verzorgen. 

Of door de buurtsportcoaches, die de uitvoering van workshops op zich nemen. 

Naderhand reflecteren we telkens samen met het team.” En Rik gaat regelma-

tig even ‘buurten’. “Want je moet in verbinding staan met de buurtsportcoa-

ches. Anders kun je niet sturen of adviseren. En wat je ziet en hoort, kun je ook 

weer vertalen naar het beleidsterrein.”

Scholen
“Voorheen was het netwerk supersterk, met de wijkregisseur, de wijkagent, 

de buurtsportcoach en andere leden van het wijkteam. Dat hebben we goed 

kunnen behouden. Nu liggen de accenten wat anders. Er gebeurt meer door de 

commerciële partijen en dat hadden we in het verleden niet. Vroeger waren we 

op de scholen aanwezig, nu zijn de gymdocenten in dienst van de scholen zelf. 

Maar we hebben wel contact met de scholen en de betreffende gymdocenten. 

En twee van onze buurtsportcoaches zijn met regelmaat op de scholen te vin-

den. Middels de menukaart gaan ze naschools en in de pauzes aan de slag met 

scholieren, met name met kinderen die niet bij sportverenigingen zijn aange-

sloten. Zodat alle kinderen de kans krijgen ook in beweging te kunnen komen.”

“Zo poppen er steeds meer nieuwe dingen op. Het is mooi dat de beleidsme-

dewerkers om tafel gaan met ons. Ze vragen ons wat we in de wijk zien. Jaren 

geleden was die link er nauwelijks. Op een gegeven moment hebben we ook 

aangegeven ‘wij staan in de wijk, zien en spreken de mensen, dus neem ons 

mee in jullie beleid, zodat we er samen zoveel mogelijk uit kunnen halen’. We 

zijn een weg ingeslagen waar ik en mijn collega’s achter staan. Die weg is niet 

binnen een of twee jaar afgerond, ook gezien alles wat erbij komt kijken met 

Gala. Maar we zijn blij met de manier hoe het gaat. Als de inwoner er profijt van 

heeft, betekent dat, dat wij het goed doen.”
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